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Idegenforgalmi és építésügyi kérdések kerül-
tek napirendre a novemberi képviselõ-testü-
leti ülésen, amelyen többek között döntés szü-
letett a kerület turisztikai koncepciójáról. Jó
hír, hogy jövõre nem lesz adóemelés, vala-
mint a kerületkártya birtokosai ingyenesen
használhatják a Halászbástya kilátószintjét. 

A kormány nemzetgazdasági szempontból ki-
emelt beruházásnak nyilvánította a Corvin tér 8.
alatti Budai Vigadó felújítását, a munkálatok el-
kezdéséhez azonban szükséges a Kerületi Építési
Szabályzat (KÉSZ) módosítása. Erre hívta fel a fi-
gyelmet Csány Éva fõépítész, aki kifejtette, hogy
tulajdonképpen jogharmonizációról van szó,
ami lehetõvé teszi az épület tetõterének megúju-
lását. A fõépítész hangsúlyozta: a kormány által
meghatározott építési paraméterek kerültek be a
helyi szabályozásba, a Budai Vigadó funkciója és
homlokzati megjelenése nem változik. 

Váradiné Naszályi Márta (PM) megjegyezte,
hogy számos lakossági tetõtér beépítési kérelmet
utasít vissza a kerület, már csak ezért sem kellene
automatikusan elfogadni a változtatásokat. Úgy
gondolja, hogy azért, mert valami kiemelt kor-
mányzati beruházás, nem szabad automatikusan
megadni minden engedélyt. Akkor kell engedni
a tetõtér beépítését, ha ez a kerület érdekeit szol-
gálja. Dr. Nagy Gábor Tamás emlékeztetett: a te-
tõtér beépítések szabályozásakor az önkormány-
zat az egységes utcakép megtartására törekszik. A
Budai Vigadóban várható fejlesztések ezt nem ve-
szélyeztetik, az építkezés a kerület érdekeit szol-
gálják, ezért nincs ok arra, hogy az önkormányzat
akadályozza a folyamatot. 

Nem lesz adóemelés

Dr. Nagy Teodóra jegyzõ elmondta, hogy jelenleg
3 különbözõ rendeletben szabályozzák a helyi
adókat, ezek kerülnek egy jobban átlátható, egy-
séges rendeletbe. A jegyzõ arra is felhívta a figyel-
met, hogy jövõre nem lesz a kerületben adóeme-
lés, ugyanakkor az önkormányzat januártól beve-
zeti az elektronikus adóbevallást, ami jelentõs
könnyebbséget jelent az adózók számára. Az új
rendelet megalkotását támogatta a képviselõ-tes-
tület, amely arról is határozott, hogy a helyben ki-
vethetõ adók (ilyen a telekadó, az építményadó
és az idegenforgalmi adó) beszedését továbbra is
saját hatáskörében tartja a kerület. (Az elektroni-

kus adóbevallásról, a rendszer használatáról de-
cember 18-i lapszámunkban részletesen olvashat-
nak majd.)  

Elkészült a turisztikai koncepció 

Turisztikai koncepciót állított össze az Önkor-
mányzat, amivel kapcsolatban dr. Nagy Gábor
Tamás mindenekelõtt arra hívta fel a figyelmet,
hogy az anyag nem végleges, a gyakorlati tapaszta-
latok ismeretében –amennyiben ez szükséges– a
késõbbiekben lehetõség nyílik a korrekcióra.

A részleteket ismertetõ Szeleczky Szilvia iroda-
vezetõ elmondta, hogy az idegenforgalmi fejlesz-
tések irányvonalára javaslatokat tevõ turisztikai
koncepció a 2015-2019-es gazdasági program is-
meretében, és ezzel összhangban készült el. Az I.
kerület és ezen belül a Budai Vár elsõszámú tu-
risztikai célpont, hiszen aki Magyarországon jár,
ide mindenképpen ellátogat. A koncepció része a
helyzetelemzés, bemutatja a kerület idegenforgal-
mi erõsségeit, illetve a hiányosságokat, valamint
a szállodák, és más szolgáltatók adatait is felhasz-
nálva a turisztikai szektor jelenlegi állapotát.
Ebbõl többek között az is kiderül, hogy jelenleg
napi átlagban több mint 200 busz jár a Hunyadi
János úton. Szeleczky Szilvia hangsúlyozta: a tu-
rizmus sokszereplõs terület, ezért lényeges a fel-
adatok összehangolása, ebben fontos szerepet
kap a helyi lakosok és a turisták esetleges érdekel-
lentéteinek kezelése. Új helyszíne lehet az idegen-
forgalomnak a Kapisztrán tér és a Táncsics bör-
tön, amelyek az eddigieknél szélesebb kört meg-
szólító funkciókat kaphatnának. 

Veress Dávid Olivér (DK) a Budavári kerek-
asztal elindítását és a koncepcióban szereplõ in-
formatikai fejlesztéseket kifejezetten jónak tartja.
Szerinte a lakó- és a turisztikai funkciót eddig is
nehezen lehetett összeegyeztetni, ezt csak még
rosszabbá teszi, hogy hamarosan további állami
intézmények is a Várba kerülnek. Úgy látja, hogy
a Miniszterelnöki Hivatal és általában a kor-
mányzati hivatalok ide költöztetése nem szolgál-
ják a kerület érdekeit.

Váradiné Naszályi Márta is üdvözölte a kon-
cepció elkészítését, amely számos támogatható öt-
letet tartalmaz. Elõnye, hogy megpróbál újítani,
nem elégszik meg a meglévõ értékek szokásos be-
mutatásával. Szerinte hiányosság, hogy a koncep-
ció nem foglalkozik azzal, hogy hogyan lehet a tu-
risták és a lakosság érdekellentétét feloldani.

Hiányolta a kerékpáros turizmus fejlesztést és a
Duna-partból adódó fejlesztési potenciált. 

Orczy Antal (Fidesz) szakmailag átgondoltnak
tartja a koncepciót, amely a Gellérthegy turiszti-
kai helyzetével is foglalkozik, ezen belül külön is
hangsúlyozza a sikló kiépítésének fontosságát.
Utóbbi azért lényeges, mert ezzel enyhíteni le-
hetne a Citadellához vezetõ utak forgalmát. A
képviselõ emlékeztetett: a koncepcióban helyet
kapott a Filozófiai-kert, amit érdemes lenne to-
vább fejleszteni. 

A felvetésekre válaszolva Szeleczky Szilvia ki-
emelte: a kerékpáros turizmus inkább közlekedé-
si kérdés, ahogyan a Duna hasznosításával kap-
csolatban sincs nagy mozgástere az önkormány-
zatnak, hiszen ezek fõvárosi, vagy állami hatáskör-
be tartoznak.

Dr. Nagy Gábor Tamás emlékeztetett: a kerü-
letnek köszönhetõ, hogy a Várkert Bazárnál kis-
hajókat fogadó kikötõ épült, ezen kívül az ide-
genforgalmi színhelyek kerékpáros elérését is si-
került megoldani a közlekedési fejlesztések kere-
tében. Hozzátette: a lakosság és a turisták közöt-
ti ellentéteket elsõsorban a turistabuszok nagy
száma okozza, ami zavarja a polgárok nyugalmát.
Ezt enyhítené a Palota úti buszforduló és leszálló-
hely, a gellérthegyi sikló és a Mészáros utcánál a
MÁV területén tervezett turistabusz-parkoló.
Ezeket az önkormányzat azonban önerõbõl nem
tudja megépíteni, a koncepció azonban segítsé-
get jelent abban, hogy ráirányítsuk a figyelmet a
folyamatra.

Lényeges az úgynevezett háttér infrastruktúra
bõvítése, amihez hozzátartozik a szemetesek ürí-
tésének sûrítése, és a nyilvános illemhelyek szá-
mának növelése. Az idegenforgalmi értéket növe-
li a mûemlékházak felújítása, a kerület építészeti
értékeinek megõrzése is. A polgármester példa-
ként említette a Corvin tér rehabilitációját,
amelyben az állam, az önkormányzat, a katolikus
egyház és a magánszféra is részt vett. Ez történt a
Szentháromság téren is, ahol a szobor felújításá-
val a fõváros indította el a rehabilitációt, amihez
a tér átépítésével az önkormányzat, a Mátyás-
templom rekonstrukciójával a kormányzat is
csatlakozott. Dr. Nagy Gábor Tamás a Minisz-
terelnöki Hivatal vári költözésérõl elmondta,
hogy ez a közjogi hagyomány továbbvitele, miköz-
ben lehetõséget teremt egy impozáns vári épület
felújítására: ez a folyamat pedig egyáltalán nem
ellentétes a kerületben élõk érdekeivel.

Alapító okiratokat módosítottak

Két önkormányzati intézmény, valamint a
Budavári Kapu Kft. alapító okiratát módosítot-
ták a képviselõk. Judák Barnabásné dr. Varga-
Kovács Emese aljegyzõ elmondta, hogy a
Szociális és Gyermekjóléti Szolgáltatási Központ
esetében törvényi kötelezettségnek tesz azzal ele-
get az önkormányzat, hogy januártól nem gyer-
mekjóléti szolgálatot, hanem család- és gyermek-
jóléti központot mûködtet. Ez további feladato-
kat jelent, amelyeket az alapító okiratban is szere-
peltetni kell, míg a mûvelõdési ház esetében for-
mai és technikai módosításokról van szó. A pénz-
ügyi feladatok, és a gazdasági ügyek ellátása a to-
vábbiakban is a GAMESZ, illetve a polgármeste-
ri hivatal hatáskörében marad. Módosította a
képviselõ-testület a Budavári Kapu Kft. alapító
okiratát is. Erre azért volt szükség, mert a Lovas
úti új elektromos töltõállomás mûködtetését az
önkormányzati tulajdonú cég látja el.

Kerületkártyával ingyenes a belépés
a Halászbástyára

Változott a Halászbástya felsõ kilátó szintjére ér-
vényes belépõjegyek ára. Mint dr. Nagy Gábor
Tamás elmondta, több év után jövõre minimáli-
san árat emel az önkormányzat. Az I. Kerület
Kártya felmutatásával ugyanakkor ingyenesen le-
het majd látogatni a kilátórészt. A teljes árú jegy
jövõre 800, a 14 év alatti gyerekek, a diákigazol-
vánnyal rendelkezõ tanulók, a magyar és EU tag-
országok nyugdíjasai 50, míg a Budapest
Kártyával rendelkezõk 10 százalékos enged-
ményt kapnak. Ingyenes a belépés többek a 6
éven aluli gyerekeknek, a hadigondozottaknak, a
mozgássérülteknek és a rokkantnyugdíjasoknak.

November végén a sikeres üzemtesztet köve-
tõen elindult a próbajárat a Budai fonódó
hálózaton. A tapasztalatok birtokában el-
végzik az esetleg szükséges javításokat, befe-
jezik a járda- és peronburkolásokat, vala-
mint helyükre kerülnek az utcabútorok. A
mûszaki átadás-átvételt követõen várható-
an január második felében vehetik birtokba
az utasok a Széll Kálmán téri és a Bem rak-
parti vonalakat.

Végéhez közeledik a Fõvárosi Önkormányzat és
a Budapesti Közlekedési Központ kiemelt közle-
kedésfejlesztési beruházásaként az Új Széchenyi
Terv Közlekedési Operatív Programjának segít-
ségével európai uniós és hazai forrásból megva-
lósuló Budai fonódó villamoshálózat kialakítá-
sa. A teszteken mindent rendben találtak –a
HÉV födém teherbírása is megfelelõnek bizo-
nyult–, így november végétõl már próbajárat
közlekedik az újonnan kialakított Széll Kálmán
téri és a Bem rakparti vonalon. 

Jó hír az autósoknak, hogy számos közlekedé-
si korlátozást is feloldottak, ennek köszönhetõ-
en teljes szélességében használható a Török ut-

ca, valamint részben a Bécsi út és a Frankel Leó
utca is. Utóbbi esetében azonban a Harcsa és a
Vidra utca között egyelõre továbbra is megma-
rad az egyirányúsítás. A kiviteli munkák befeje-
zése és a mûszaki átadás-átvétel várhatóan de-
cember 23-ig megtörténik, ezt követõen csak ki-
sebb munkálatokra kerülhet sor, amelyek nem
befolyásolják a hálózat rendeltetésszerû haszná-
latát. Bár a vezetõk betanítása érdekében a villa-
mosok már járni fognak, a nagyközönség a ter-
vek szerint január közepétõl utazhat a fonódó
hálózat vonalain.

A Közlekedési Operatív Programban készülõ
budai fonódó villamosközlekedés  Széll Kálmán
téri ága költségeinek 90,40 százalékát, míg a
Bem rakparti rész költségeinek 68,30 százalékát
az európai unió finanszírozza, a teljes beruházás
15,9 milliárd forintba került. 

Átadták az adományt a munkácsi II.
Rákóczi Ferenc iskolának
November 21-én egy kisebb munkácsi delegációval
felkerestük Bence Imre lelkészt a Budavári Evangéli-
kus templom lelkészi hivatalában. Látogatásunk célja
az volt, hogy az október 24-én, a templomban meg-
tartott hangversenyen összegyûlt adományt a lelkész
úr átadja Schink István iskolaigazgató úrnak. A
Várnegyed újság korábbi számában beszámolt a
marlowi kórus budapesti tartózkodásáról, programja-
ikról, melyet a Szilágyi Erzsébet Gimnázium a Budavári
Kézfogás Testvérvárosi Egyesület segítségével szer-
vezett. Bence lelkész úr jelezte, hogy szeretné, ha a
koncertet jótékony céllal adná a magyar és az angol
kórus. A marlowi testvérvárosi delegáció budapesti lá-
togatásakor egyesületünk felvetette, hogy ezt az ado-
mányt kerületünk másik testvérvárosának, pontosab-
ban az ottani segítségre rászoruló II. Rákóczi Ferenc
magyar iskolának ajánljuk fel. Ez mind a marlowi kórus
mind a Szilágyi Erzsébet Gimnázium egyetértésével
találkozott. 
A találkozón a munkácsi pedagógusok beszámoltak
iskolájuk történetérõl és jelenlegi helyzetükrõl. Sajnos
önálló evangélikus gyülekezet és templom nincs
Munkácson. Az evangélikusok a reformátusok temp-
lomába járnak imádkozni. Bence lelkész úr elmondta,
hogy érdemes lenne kutatást végezni az ottani gyö-
kerekrõl, korábbi lelkészekrõl, akik közül többen a kü-
lönbözõ idõk mártírjai lettek. Ezzel egy újabb kapcso-
lat vette kezdetét testvérvárosaink között. 
Ezután került sor az adomány átadására, melyet munká-
csi barátaink meghatottan vettek át.  Tájékoztattak min-
ket, hogy ez az összeg mind az iskola épületének javítá-
sára kerül felhasználásra, mert erre az ukrán állami költ-
ségvetés nem biztosít pénzt. Az adománygyûjtést a
Budavári Evangélikus gyülekezet és a Testvérvárosi
Egyesület tavasszal szeretné folytatni, hogy hozzájárul-
hassunk a javításokhoz, és hogy ne kelljen esõ idején a vi-
zet edényekben felfogni az igazgatói irodában és a tan-
termekben. Nagyon fontos, hogy a magyar iskola mûkö-
dése biztosított legyen, hiszen „nyelvében él a nemzet”,
ahogy Kazinczy Ferenc írta. 

Kézfogás Testvérvárosi Egyesület

Faültetések kerületszerte

Az utóbbi napokban kilencvenegy, többször iskolázott fa-
csemete került a kerületi közterületekre. Az Attila úti fa-
sorban tizennégy darab krími hársfát, a Palota úton har-
minchat lepényfát, a Lovas úton hat darab törökmogyorót
ültettek a kertészek. A növényekkel a Clark Ádám téri
építkezés során eltávolított fákat pótolták.
A Hilton alatti buszforduló kialakításával kapcsolatos fa-
pótlási kötelezettség keretében a Lovas úton, a Tóth Ár-
pád sétányon, a Döbrentei téren a templom mellett, a
Hilton alatti zöldterületen, az Erzsébet-híd felhajtójánál, a
Tabánban, a Dózsa térrel szemközti füves szigeten, vala-
mint a Vérmezõn további harmincöt, a városi klímát jól
tûrõ facsemetét, elsõsorban törökmogyorót, amerikai
hársot és japán gyertyánszilt telepítettek. A munkálato-
kat a Fõkert Zrt. szakmai felügyelete mellett végezték.  

Decemberben igazgatási szünet
A Polgármesteri Hivatal év végén új iktató és adatbázis
kezelõ rendszerre tér át, az informatikai rendszerek átál-
lítása miatt ddeecceemmbbeerr  2288..  ééss  jjaannuuáárr  33..  kköözzöötttt  iiggaazzggaattáássii
sszzüünneett  lleesszz a hivatalban. Ezen idõszakban nem lesz sem
ügyfélfogadás, sem iratfeldolgozás. Az ügyfélfogadás elsõ
napja 2016. január 4. A Hivatal arra kéri az ügyfeleket,
hogy az ügyintézést ehhez igazítsák.

RövidenRövidesen átadják 
a fonódó villamost

Nemzetiségi közmeghallgatások
A Budavári Szerb Önkormányzat december 7-
én, hétfõn, 17.30 órától közmeghallgatást tart a
Budapest Fõváros I. kerület Budavári Polgár-
mesteri Hivatal (I., Kapisztrán tér 1.) III. eme-
let 319/B. irodájában. Minden érdeklõdõt szere-
tettel várnak! Információ: 458-3056, 458-3068. 

A Budavári Roma Nemzetiségi Önkormányzat
december 11-én, pénteken, 14.00 órától köz-
meghallgatást tart a Budapest Fõváros I. kerü-
let Budavári Polgármesteri Hivatal (I.,
Kapisztrán tér 1.) III. emelet 319/B. irodájában.
Minden érdeklõdõt szeretettel várnak! Infor-
máció: 458-3056, 458-3068.

Elkészült a turisztikai koncepció

Januártól mûködik az online adóbevallás




